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BRMG-KSiLP. V.0012.3.2013  

 
 

PROTOKÓŁ  NR 30-3 /2013 

z    wyjazdowego posiedzenia  
Komisji  Samorządu i Ładu Publicznego  Rady Miasta Gdańska , 

 które  odbyło  się   13 lutego 2013r.  
 

 
Posiedzenie Komisja  odbyła w  Wydziale  Bezpieczeństwa  i Zarządzania Kryzysowego 
mieszczącego  się w budynku przy ul. Wyspiańskiego 9A. 
 

Posiedzenie Komisja  rozpoczęła o  godz. 16,00  
Obecni: wg załączonej listy obecności, która  stanowi załącznik Nr 1  do niniejszego 
protokołu. 
 

Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło  6 (sześciu) czyli było 
quorum  do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji powitał  wszystkich obecnych, stwierdził  
quorum. Przedstawił  porządek obrad, który  stanowi załącznik nr 2  do protokołu.  
Dodał, Ŝe  do komisji  wpłynął projekt  uchwały   w sprawie  uchwalenia Bazy Priorytetów 
Inwestycyjnych Miasta Gdańska -  druk nr 800. 
Omówimy  go w punkcie 1, pozostałe  punkty  bez  zmian. 
 
Komisja, jednogłośnie – 6 głosami za – przyjęła  następujący porządek posiedzenia: 

1. Opiniowanie  projektu  uchwały w sprawie  uchwalenia Bazy Priorytetów 
Inwestycyjnych Miasta Gdańska -  druk nr 800. 

 
2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Miejskiego programu 

zapobiegania przest ępczości oraz ochrony  bezpiecze ństwa obywateli i 
porządku publicznego”  - druk nr 791 

 
3. Wpływ  rozwoju monitoringu wizyjnego na bezpieczeństwo w mieście.  
 
4. Sprawy bieŜące, wolne  wnioski, korespondencja.  
                                                   

PUNKT  1 
Opiniowanie  projektu  uchwały w sprawie  uchwalenia Bazy Priorytetów 
Inwestycyjnych Miasta Gdańska -  druk nr 800. 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Oryginał druku nr  800  stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z 
lutego 2013 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.34.2013. 
 
Pani Izabela Kus – zastępca Dyrektora  Wydziału  Programów  Rozwojowych  powiedziała  
między innymi: 
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Nowelizacja ustawy o finansach publicznych wprowadziła obowiązek uchwalania  
Wieloletniej Prognozy Finansowej, która  przejęła  duŜą  część tej  funkcjonalności, którą  
dotychczas miał  Wieloletni Plan Inwestycyjny.  
W związku tym przeprowadziliśmy zmianę procedury procedowania planów  inwestycyjnych 
i dla odcięcia się od wieloletniego planu inwestycyjnego, nowy plan inwestycyjny czyli 
pakiet zadań inwestycyjnych   nazwaliśmy bazą priorytetów  inwestycyjnych.  
W tym dokumencie  nie ma  wykazanych środków  na przedsięwzięcia, mamy  tutaj  bazę  
priorytetów, czyli przedsięwzięcia, które  w  wyniku prac   koordynatorów  do strategii 
zostały  wytypowane jako te najistotniejsze, najwaŜniejsze. Przedsięwzięcia zostały 
uporządkowane  w programy operacyjne, które  są zgodne ze znowelizowaną strategią, 
czyli  z 22 programów  operacyjnych mamy  ich  pięć. Przedsięwzięcia  podzieliliśmy na te, 
które są przygotowane i te, które  wymagają przygotowania. Myślę, Ŝe ułatwi  to 
techniczne wprowadzanie ich do budŜetu i do wieloletniej prognozy finansowej, bo zadania 
przygotowane mają bliŜszy termin realizacji, bo posiadają  juŜ takie dokumenty, które  
pozwalają na  oszacowanie wartości, jak i podjęcia  procesu inwestycyjnego.  
Przedsięwzięcia przygotowane  to są wszystkie  te przedsięwzięcia, które   kiedyś były w 
wieloletnim planie  inwestycyjnym w ostatnim załączniku, czyli teŜ funkcjonował  
załącznik przedsięwzięcia rekomendowane  do przygotowania i z tego pakietu  czerpaliśmy 
inwestycje, na które  wydatkowaliśmy  środki  czy  to na  dokumentacje,  czy koncepcje.   
W tej chwili mamy juŜ zgromadzony zestaw  inwestycji z oszacowanymi kosztami, z 
przypisaniem ich  do programów operacyjnych, ale  równieŜ  do  dzielnic, aby łatwiej  było 
identyfikować  ich umiejscowienie.   
Drugi załącznik  to  zadania rekomendowane  do przygotowania i mamy tutaj teŜ schedę  
po wieloletnim planie  inwestycyjnym, ale mówimy  juŜ  o przyszłości. Dla nas przyszłością 
jest  nowa perspektywa finansowania, czyli lata 2014-2020, bo  do  roku  2015  praktycznie 
mamy  rozpisane   projekty z pieniędzmi.  
Pojawił  się  równieŜ dodatkowy załącznik – bo poza  przedsięwzięciami finansowanymi z 
budŜetu  Miasta interesujący  jest pakiet, który niekoniecznie  finansuje miasto. Ale jest  
to pakiet  inwestycji  waŜnych dla miasta, odbywa się w mieście przy wsparciu  miejskim.  
 

Pani Aleksandra Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca Komisji 
Co  to znaczy, przy wsparciu miejskim? 
 

Pani Izabela Kus – zastępca  Dyrektora  Wydziału  Programów  Rozwojowych   
To moŜe być np. partnerstwo  publiczno-prywatne, gdzie np. dajemy  ziemię, to moŜe być 
przeprowadzenie  procesu pozwolenia  na budowę, gdzie  względy  formalne wymagają 
naszej  partycypacji, pozyskania  gruntu, róŜnych  formalności. Jednym z przykładów 
moŜna być   planowana  szkoła  w Kowalach, której  budowę  Miasto  pewnie  wesprze w 
jakieś  formie.  Jest  to jeden  z przykładów, ale  są róŜne  projekty, które mają wymiar  
metropolitalny. Gdański obszar metropolitalny funkcjonuje, ale co do sposobu  
finansowania i obszaru i  finansowania przez  stowarzyszenie projektów metropolitalnych  
to  nie wiemy jeszcze  jak  to będzie  wyglądało, ale  mamy juŜ  pomysł, jakiego typu 
przedsięwzięcia chcielibyśmy, aby były prowadzone  za pośrednictwem gdańskiego obszaru 
metropolitalnego.   
Kilka takich przedsięwzięć staraliśmy się zdiagnozować, przybliŜyć wartość tych  projektów  
jak i ewentualnych  partnerów, którzy juŜ  dzisiaj  się rysują, albo i  się  nie  rysują ale  
czujemy,  Ŝe  uda  się takowych pozyskać. Jest  to w ostatnim  załączniku.   
W ramach załącznika  2 – na końcu  w tabeli nr 6  jest zestawienie programów  
inwestycyjnych. Są  to  dostępne  pakiety, gdy  pula   dostępnych  środków  w  danym  roku 
determinuje ilość   zadań, a te  zadania  są z kolei  rekomendowane, wnioskowane  przez 
radnych. Jest  pewna elastyczność i w ramach wolnych środków moŜemy szybciej reagować  
niŜ poprzez  procedowanie  zmiany  w uchwale.  
Uchwała ta nie jest uchwałą, w której rezerwujemy środki. Tym miejscem  jest Wieloletnia  
Prognoza  Finansowa i budŜet miasta. Jeśli są  pytania, to bardzo proszę.  
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Pan Jarosław Gorecki -  członek Komisji 
Znalazłem pozycję dot. zagospodarowania pasa nadmorskiego i tam jest  uwzględnienie 
Aquaparku.  Czy po  tych kilkunastu latach  przymiarek  do  Aquaparku w  dalszym ciągu  są 
jakieś  szanse  na jego powstanie. 
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor  Wydziału  Programów  Rozwojowych 
 Aquapark  jest w  załączniku  zadań  do zaprogramowania i jeŜeli będziemy programować  
zagospodarowanie  pasa  nadmorskiego to uwzględnienie  funkcji parku  wodnego, hoteli 
jest  jednym z zapisów, który  mówi o tym, Ŝeby o tym pamiętać,  a co wyjdzie dokładnie z  
programowania, to te  dokumenty  maję odpowiedzieć  na to, Ŝe w danym momencie, w 
którym programujemy zadanie, teŜ jest kwestia tego, Ŝeby  zadanie,  które  programujemy 
odpowiadało potrzebom na  dany moment.  
Jestem zdania, Ŝe zadania do zaprogramowania  to są określone  priorytety, co najpierw  
programować, ale moŜe  teŜ się okazać, Ŝe  któreś z  tych zadań  moŜe być  szybciej  do  
zrealizowania bo się pokaŜe moŜliwość finansowa, pojawi się partnerstwo, róŜnego  
rodzaju elementy. To nie  jest na takiej zasadzie, Ŝe zadania  zaprogramowane  to są na  
najbliŜsze 15  lat  a do zaprogramowania na kolejne  15   lat. Tutaj moŜe być bardzo  duŜa  
rotacja teŜ związana  z tym, Ŝe to są  określone  priorytety, ale  sytuacja moŜe  okazać  się  
róŜna w zaleŜności  od warunków, które  się wydarzą. Baza  ta jest  tak naprawdę  dla nas 
łącznikiem  pomiędzy strategią a finansami. Dlatego łącznik, bo WPI ustawowo zostało 
pozbawione elementu  finansowego a ono było takich łącznikiem między strategią   a 
pieniędzmi.  
 

Pan Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Myślę, Ŝe aktualizacja tego  dokumentu będzie miała miejsce od  czasu  do  czasu, ale  
chyba nie tak  często  jak budŜet. 
 

Pani Izabela Kuś – zastępca  Dyrektora  Wydziału  Programów  Rozwojowych   
Szacujemy, Ŝe raz na rok powinniśmy  zrobić przegląd, choćby z tego powodu, Ŝe nie 
chcemy, aby przedsięwzięcia powtarzały  się  w kilku uchwałach. Więc, jeŜeli pojawi  się 
moŜliwość  finansowa, coś  wpadnie do budŜetu, to z  tego dokumentu zadanie  to powinno 
zniknąć. RównieŜ zadania czekające do zaprogramowania mogą  przechodzić  do załącznika  
zadań  zaprogramowanych.  
 

Pan Jarosław Gorecki -  członek Komisji 
Rewaloryzacja Parku Oliwskiego to aŜ 56 mln zł.  
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor  Wydziału  Programów  Rozwojowych 
Mówimy tutaj o kompletnym parku z Palmiarnią włącznie.     
Ambitnie walczyliśmy w WFOS o wsparcie  dla Parku Oruńskiego bo pojawiała  się taka 
moŜliwość. Udało nam się pozyskać 1 mln zł  na Pas  Nadmorski. Będziemy  dalej 
podejmować  takie  próby. Niemniej w międzyczasie pojawiają się takie róŜne moŜliwości, 
jak fundusze  środowiskowe, norweskie, nawet  szwajcarskie,  gdzie próbujemy pozyskać  
środki.  
Jeśli chodzi o Park Oruński, to w zeszłym roku były przyznane środki z Wydziału 
Środowiska, ale nie udało się ich uruchomić. Będziemy  próbować   odtworzyć w  tym  roku 
te środki. Temat zieleni jest szerokim tematem.  
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz  -  wiceprzewodnicząca  Komisji 
Chciałabym zapytać o filozofię tworzenia tego dokumentu, bo rzeczywiście pod  koniec  
zeszłego  roku  staraliśmy  się ogarnąć programy  strategiczne. Rozumiem, Ŝe jest  to 
przygotowanie takiego master planu na podstawie  tychŜe planów  strategicznych.    
 
Pani Izabela Kuś – zastępca  Dyrektora  Wydziału  Programów  Rozwojowych   
Przedsięwzięcia  braliśmy z poprzednich  edycji WPI i nowe, które  się pojawiały w róŜnych 
dokumentach. 
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Pani Aleksandra Dulkiewicz  -  wiceprzewodnicząca  Komisji 
Państwo zakładacie, Ŝe ten dokument  będzie nowelizowany. 
 

Pani Izabela Kuś – zastępca  Dyrektora  Wydziału  Programów  Rozwojowych   
Zakładamy, Ŝe raz na rok, chyba Ŝe będzie jakaś potrzeba,  bo  teŜ chcielibyśmy 
usankcjonować nasze działania. Czyli, jeŜeli pojawi się przedsięwzięcie, pomysł  i  będzie 
oczekiwanie, Ŝe my jako  Urząd powinniśmy  się w nie zaangaŜować,  to chcielibyśmy, aby  
to miało swoje  odzwierciedlenie w planie. To są priorytety i nie chcemy  robić innych  
rzeczy, niŜ jakie są zapisane  w planie, bo na końcu zabraknie nam sił i środków na  
realizację tego co jest zapisane.   
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz  -  wiceprzewodnicząca  Komisji 
Na jak długi okres  przewidziana jest ta Baza. Czy ona ma trwać  w nieskończoność, czy 
kierujemy się jakimś okresem programowania. 
 

Pani Izabela Kuś – zastępca  Dyrektora  Wydziału  Programów  Rozwojowych   
Oceniając   obszerność  materiału nie widzę  zrealizowania tego pakietu wcześniej  niŜ 5-7 
lat. Ale kaŜda  nasza  aktywność czy  kaŜde zaangaŜowanie  jest w róŜnym  stopniu w  
róŜnym projekcie. W tych siedmiu latach moŜemy część zadań wykonać, część 
przygotować, część przeprowadzić  do planu i zaplanować  w Wieloletniej Prognozie  
Finansowej. KaŜdy moŜe  znaleźć się na innym etapie realizacji.  
 

Pan Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Proszę powiedzieć, dlaczego  to robimy? Dlaczego tworzymy  bazę? 
 
Pani Izabela Kuś – zastępca  Dyrektora  Wydziału  Programów  Rozwojowych   
Dla porządku. Dopracowaliśmy  się pewnej metody planowania inwestycji, zbierania 
wniosków, oceny. Nauczyliśmy  się pewnego porządku, pewnej procedury i mnie osobiście 
szkoda  byłoby  to stracić, bo i tak musielibyśmy  się w  pewien sposób zorganizować, aby 
planować  inwestycje, bo inwestycje powinny być planowane  w sposób uporządkowany.  
My jako pracownicy Urzędu musimy mieć  drogowskazy, aby wiedzieć na co  wydawać 
pieniądze nie dawać ich  kaŜdemu  po  trochę, ale  trzymać  się pewnego  schematu. Poza  
tym, gdzieś  tam w niedalekiej  przyszłości   nasze  plany inwestycyjne, nasza  strategia 
będzie zawsze  konfrontowana ze strategią województwa, ze  strategią  kraju i aplikując o 
pieniądze zewnętrzne musimy tą zgodność  zachować i musimy umieć powiedzieć, 
dlaczego  robimy  to, a nie to.   
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor  Wydziału  Programów  Rozwojowych 
Chciałem  podkreślić, Ŝe jednak najwaŜniejszy w tym jest ten porządek. Zanim dojdziemy  
od pomysłu do produktu, bo taki cykl przechodzi kaŜda inwestycja, to jest kwestia  nawet  
tego porządkowania, gdy jesteśmy  gdzieś wpołowie  drogi tak, Ŝebyśmy  przypadkiem nie 
musieli odkładać  tego tematu, bo za  chwilę jest jakiś nowy pomysł. My jesteśmy wręcz 
oceniani - to jedno z kryteriów sięgania po środki zewnętrzne - Ŝe mamy jakiś  pomysł na 
strategie. Mamy  do tego jeszcze listę zadań i jeszcze  wiemy, które z nich jest  waŜniejsze 
od drugiego. 
 

Pan Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Sam proces kompletowania wniosków.  Kto moŜe składać  wnioski  do BPI, do kiedy . 
 

Pani Izabela Kuś – zastępca  Dyrektora  Wydziału  Programów  Rozwojowych   
Cały czas jest tak samo, czyli radni i organizacje  związane  z miastem, czyli  wydziały, 
jednostki organizacyjne, rady osiedli. Wnioski moŜna składać chyba do maja. Harmonogram   
jest elementem  procedury tworzenia BPI. To jest pierwszy plan  w formie Bazy Projektów  
Inwestycyjnych.  
Tutaj jest  obszar  działania  koordynatorów  ds. strategii. Były  spotkania. Jak  
powiedziałam, my nie zaczynamy  planu  od  dzisiaj. Mamy pewien pakiet  zadań  z  lat 
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poprzednich i  trudno było by to przekreślić  i powiedzieć, Ŝe wszystko  co  było w  WPI 
jest niewaŜne i tworzymy  wszystko od nowa. W tym jest  dorobek z lat poprzednich  i 
stanowi on duŜą  część  tego pakietu.   
 

Pan Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
W  tym  projekcie nie odnalazłem  waŜnej inwestycji, która  była wielokrotnie podnoszona, 
a mianowicie kwestia  uporządkowania kanalizacji deszczowej, czy teŜ budowa kanalizacji 
deszczowej na Stogach. Chodzi o to, aby mieszkańcy na Stogach, tak jak w XXI wieku  
mieszkańcy  kaŜdej  dzielnicy mogli  przejść  do  domu  suchą nogą, a nie koniecznie Ŝeby 
musieli  chodzi po europaletach  bądź pustakach. Takiego zadania niestety nie odnalazłem 
w BPI.   
Więc, jeśli Komisja pozwoli sformułowałbym wniosek o treści:  
• budowa kanalizacji deszczowej na Stogach, w szczególności w okolicy ulicy 

Stryjewskiego.  
Chodzi o uporządkowanie tego  problemu.  
Kto z  Państwa radnych jest za tak sformułowanym wnioskiem i prośbą  do Prezydenta  o  
wprowadzenie  go  do BPI w  drodze autopoprawki.  

• Za  wnioskiem – 6 głosów (jednogłośnie)- Wniosek Nr 28-1/71-2/13 
 

Pan Marian Menczykowski – przewodniczący Zarządu Osiedla Chełm 
Ul.Przemian -  GIWK robi podłączenie sanitarne, ale juŜ kanalizacji odwadniającej, 
burzowej nie. Chodzi o to, aby zrobić  tam odwodnienie deszczowe, bo tam nie ma nic. 
 

Pan Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Panie  Dyrektorze,  problem  tutaj podniesiony jest  bardzo waŜny, dlatego proszę 
zastanowić  się jak to najlepiej  rozwiązać. Być  moŜe będzie naleŜało to jednej ze  spółek 
miejskich  przekazać jako głos w  dyskusji. Jest  to kwestia  do  rozwaŜenia. Pan  
Menczykowski jest  jakby reprezentantem mieszkańców z dzielnicy Chełm. 
  
Pan Marian Menczykowski – przewodniczący Zarządu Osiedla Chełm 
Kwestia polega  na tym, Ŝe zostanie  odbudowana  ulica a potem znowu  będzie ryta, więc 
jaki jest  teraz  sens  robienia tego.  
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor  Wydziału  Programów  Rozwojowych 
To będzie  oczywiście przeanalizowane, jako odrębny temat. Natomiast to nie jest  kwestia  
Bazy  Priorytetów Inwestycyjnych, tylko jest to kwestia tematu, który jest do sprawdzenia. 
Mówiąc informacyjnie, to nie jest tak, Ŝe  automatycznie zadania  z zakresu wod.kan   
realizowane  przez GIWK idą razem z kanalizacją deszczową. Są  dwa krótkie powody: po 
pierwsze  GIWK nie moŜe  tego kwalifikować w swoim  zakresie, a po drugie nie zawsze  to 
jest  do wykonania. Pytanie jest w jakiej  wielkości  GIWK odtwarza  drogę, dlatego Ŝe  
kanalizacja  deszczowa bez  skończonej drogi teŜ jest  bez  sensu, bo nie będzie spełniała  
swojej funkcjonalności. Prowadzimy  wspólne  rozmowy, analizy zarówno z ZDiZ, 
melioracjami jak i GIWK-iem. 
 

Pan Marian Menczykowski – przewodniczący Zarządu Osiedla Chełm 
Jak będziecie  Państwo podchodzić, jeŜeli chodzi o plany   inwestycyjne  Rad dzielnic i 
osiedli, które  np. będą  chciały  coś współfinansować.  
 

Pan Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Jak juŜ powiedziała pani Dyrektor, Ŝe szereg  róŜnych instytucji, w tym  równieŜ  rady 
mogą  złoŜyć  wnioski.  
 
Pan Marian Menczykowski – przewodniczący Zarządu Osiedla Chełm 
Czyli musimy złoŜyć  to, co chcemy w przyszłym  roku  zrealizować, dać  deklarację, Ŝe my  
będziemy cos finansować, tak? 
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Pani Izabela Kuś – zastępca  Dyrektora  Wydziału  Programów  Rozwojowych   
To nie  tak, Ŝe  tutaj składa  się wnioski na dofinansowanie w przyszłym  roku. Tutaj jest  
kolejka stu albo dwustu projektów. ZłoŜenie wniosków  dzisiaj, to nie naleŜy oczekiwać, Ŝe 
znajdzie się to w  przyszłym  roku  do realizacji.  
 

Pan Marian Menczykowski – przewodniczący Zarządu Osiedla Chełm 
Rozumiem, ale  jak my  damy  część  pieniędzy na to,  to jak będziemy traktowani. Czy 
będziemy oczekiwać jak inne  rady, które  nie  będą  danego zadania  współfinansować.  
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor  Wydziału  Programów  Rozwojowych 
Tutaj najprawdopodobniej mówimy o zadaniach, które są raczej zadaniami jednorocznymi 
i  to jest odrębna  kwestia. Temu nie podlega  Baza Priorytetów  ani wieloletnie 
planowanie, bo jeŜeli  istnieje   w partnerstwie  z radą  czegoś wykonanie, to jest to 
indywidualnie oceniane.   
 

Ustalenie - opinia 
Pan Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Kto z Państwa radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem uchwały w sprawie  
uchwalenia Bazy Priorytetów Inwestycyjnych Miasta Gdańska, zawartej w druku   800 wraz 
z przyjętym  wcześniej wnioskiem, aby Prezydent w ramach autopoprawki  przyjął  do BPI 
zadanie pn. budowa kanalizacji deszczowej na Stogach, w szczególności w okolicy ulicy 
Stryjewskiego. 
Za pozytywnym zaopiniowaniem oddano 6 głosów, jednogłośnie. Opinia Nr 30-3/72-3/2013. 

 

PUNKT  2 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Miejskiego programu 
zapobiegania przest ępczości oraz ochrony bezpiecze ństwa obywateli i 
porządku publicznego”  - druk nr 791 
------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
 

Oryginał druku nr 791 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z 
lutego 2013 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.25.2013. 
 
Podziękował Komisji za  zorganizowanie  dzisiejszego posiedzenia w  tym miejscu. 
Następnie zreferował  „ Program…” zgodnie z treścią projektu uchwały, urozmaicając  to 
prezentacją wizualną.  
Program  dotyczy  lat 2013-2015.   
Powiedział między innymi, Ŝe: 
Program, zgodnie  z ustawą opracowuje Komisja Bezpieczeństwa, jako ciało doradcze 
powołane przy Prezydencie, w skład  którego  wchodzą prokuratorzy, radni, komendanci. 
Tak naprawdę zaopiniowali ten program zebrany od słuŜb, inspekcji i straŜy. Realizatorami 
programu są: policja, straŜ miejska, straŜ poŜarna, stacja sanitarno-epidemiologiczna, 
inspekcja weterynaryjna, Zarząd  Dróg i Zieleni, MOPR. Tematy, to płaszczyzny, które 
zaproponowało Ministerstwo Spraw Wewnętrznych  programie „Razem bezpieczniej”. 
Poszczególne słuŜby wybierają sobie z tego co chcą robić. Takich obszarów mamy  
dziewięć. 
Jeśli  chodzi o środki finansowe,  to bardzo  skromną kwotę stanowią środki spoza  budŜetu 
Miasta. SłuŜby te pokazują, jaka część pieniędzy na dany program pochodzi z budŜetu 
Miasta, a jaka z pozostałych instytucji.  
Jeśli mówimy, jakie pieniądze idą na bezpieczeństwo w mieście programach edukacyjnych, 
w programach poprawiających  oprócz  inwestycji i bieŜącego  utrzymania  to jest to ok. 
1.200 tys. zł  rocznie.  
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Ustalenie - opinia 
Pan Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Jeśli nie ma  uwag  to  proponuje przystąpić do głosowania. 
Kto z Państwa radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem uchwały w sprawie  
uchwalenia „Miejskiego programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 
bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego”  zawartego w  druku nr  791 
Za pozytywnym zaopiniowaniem oddano 6 głosów, jednogłośnie. Opinia Nr 30-3/73-4/2013. 

 

PUNKT  3 
Wpływ  rozwoju monitoringu wizyjnego na bezpieczeństwo w mieście.  
-------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Tadeusz  Bukontt – Dyrektor Wydziału  Bezpieczeństwa  i Zarządzania Kryzysowego 
powiedział  między innymi: 
Zaczęliśmy budować monitoring w 1999r., przeszliśmy przez  etap  analogowy, czarno-
białe, miedziane kable i doszliśmy  do  cyfrowych światłowodów. W roku  2012, przed 
EURO  wykonaliśmy  duŜą modernizację, przechodząc z  sytemu analogowego na cyfrowy, 
zmieniając  wszystkie oprogramowania. Pozbyliśmy  się wszystkich  magnetowidów, kaset 
itp. Głównym celem tego  monitoringu zawsze  była  prewencja i nadzór. Mówię  głośno i 
po raz  enty, Ŝe  jest to monitoring  dedykowany dla policji. Nie jest to monitoring dla 
mediów, nie jest to monitoring, który pilnuje  osiedli mieszkaniowych, samochodów  itd. 
Monitoring  obejmuje główne ciągi piesze, główne  zbiorowiska ludzi. Monitoring ten  w 
pewnym  momencie zaszczepił w spółdzielniach mieszkaniowych bardzo duŜą aktywność.  
Zawsze  był  taki proces, Ŝe spółdzielnia zrobi, ale troszkę weźcie tego monitoringu pod  
swoje  skrzydła, tj. studia w komisariatach. 
 

Aleksandra  Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca  Komisji 
Pan Dyrektor  to pochwala, czy nie pochwala? 
 

Tadeusz  Bukontt – Dyrektor Wydziału  Bezpieczeństwa  i Zarządzania Kryzysowego 
Obecnie tego jest tak duŜo, Ŝe musimy się wycofywać i nie wyręczać spółdzielni z 
pilnowania ich terenu, ale wjazdy i wyjazdu  z osiedli mieszkaniowych  bierzemy na siebie.   
Mamy 204  kamery podłączone  do systemu, z czego  miejskich jest 160  a spółdzielczych 
45. Z tych  204  kamer mamy  160 obrotowych, 20 stacjonarnych i 22 kopułkowe (często w 
tunelach). 
BVMS  to  najnowszy   cyfrowy system oprogramowania, z którym  zintegrowaliśmy  się ze  
stadionem  i dzięki temu  połowa  kamer juŜ jest w tym oprogramowaniu, dlatego Ŝe one  
są najistotniejsze dla tego naszego  systemu, dla policji, komisariatów. Kamery na 
osiedlach nie muszą być u nas widoczne, ale pracują w danym komisariacie. 
Efekty  monitoringu: 

• wzrost poczucia bezpieczeństwa mieszkańców i turystów  wyraŜanych w róŜnych 
ankietach, 

• spadek przestępczości wyraŜany w statystykach policyjnych, 
• 2012 rok – 2.679  interwencji operatorów  do policji, 
• spadek aktów  wandalizmu, 
• udaremnianie  prób wyłudzeń, oszukaństwa, 
• spadek kradzieŜy  kieszonkowych, 
• zwiększenie  skuteczności działania słuŜb odpowiedzialnych za  bezpieczeństwo. 

Monitoring  to  dobre  narzędzie  do zarządzania w miastach  w  imprezach masowych. 
Interwencje operatorów  do policji: 
• Nieprawidłowe  parkowanie - 856  razy zgłoszono  fakt nieprawidłowego parkowania z 

monitoringu do policji, interwencję podjęto 285 interwencji. Niezrealizowane  178, bo 
nie mieli  czym oraz  393   bo  sprawca  oddalił  się   poza kamerę i nie zdąŜyli 
dojechać.  
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Kategorie  wykroczeń: 
• Uszkodzenie mienia, 
• SpoŜywanie  alkoholu, 
• Zakłócanie porządku i ładu publicznego,  
• Handel, bójki, rozboje, kradzieŜe.  
• Interwencje  przekazane  pogotowiu policyjnemu na nr 999 – skuteczność  tych zgłoszeń   

duŜa, interwencje  były  podejmowane. 
 

Przemysław  Ryś  - członek  Komisji 
Mamy  takie  samo zestawienia dotyczące  StraŜy Miejskiej? 
 

Tadeusz  Bukontt – Dyrektor Wydziału  Bezpieczeństwa  i Zarządzania Kryzysowego 
Nie, tutaj świadomie nie ma  StraŜy Miejskiej, jako patrolu interwencyjnego, bo 45  ich  
ludzi  pracuje  jako operatorzy. To jest  ten ich wkład.  
KaŜdy nagrany materiał i komuś przekazany np. prokuraturze, policji  jest  kwitowany- kto 
odbiera, z  jakiego  dnia, ile KB, ile minut nagrania itd.  
Monitoring moŜe być dowodem w sprawie, ale musi być twardym dowodem. Instalowanie 
kamer  jest  przydatne  w ruchliwych skrzyŜowaniach, miejscach  gromadzenia się duŜej 
ilości osób oraz budynkach mieszkalnych i klatkach schodowych. Tutaj apel jest  do 
spółdzielni mieszkaniowych, aby sobie  montowali w klatkach schodowych i w telewizji 
przemysłowej, osiedlowej  na którymś  kanale  oglądali.   
Państwo  pytacie   o plany – pani  Kus powiedziała o  milionie  złotych i jeŜeli  to się uda  
to musimy  zrobić w tym roku  na Jelitkowie i Przymorzu  kanalizacji teletechnicznej 1.700 
metrów, magistrali światłowodowej ułoŜyć 6,5 km, zainstalować  9 klamer obrotowych na 
ulicach w dojściu  do Ergo. 
Mała dygresja. Robimy mistrzostwa w koszykówce. Za bezpieczeństwo mistrzostw  
odpowiada  policja  z Gdańska,  druga  część turnieju jest w Gdyni i tam odpowiada policja  
z Gdyni. Sopot nie robi  nic i  nic nie finansuje. My  robimy transport itp. i musimy brać pod  
uwagę, Ŝe ta impreza  nas  obciąŜa i  dlatego musimy mieć tam  wgląd i te koszty  ponieść.  
Drugie zadanie z tego miliona  to jest  kanalizacja teletechniczna 700 metrów  na Oruni 
Górnej i włączenie kamery obrotowej z pętli tramwajowej Świętokrzyska – Łódzka do ul 
Platynowej  i wprowadzenie  oprogramowania  BVMS  do komisariatu.   
Oliwa – zainstalowanie   4-ch kamer i zrobienie kanalizacji światłowodu o długości  600 
metrów. Tam jest taki  problem, Ŝe  tam jest  jeszcze  instalacja miedziowa, którą musimy  
wyciągnąć, zainstalować światłowód, dlatego nie moŜemy w tej samej sieci namnaŜać 
nowych kamer.  
Rejon Wrzeszcza – magistrala na ul. Hallera  2,5 km, tj. połączenie  ciągiem z mostu  ul. 
Uczniowskiej  do ul. Hallera.  
 
W tym miejscu Komisja obejrzała kilka zajść zarejestrowanych monitoringiem, 
interwencja oraz  przeprowadziła  luźną   dyskusję w  tych tematach.  
Bardzo korzystne  wraŜenia  z  EURO 2012r, z  zachowań  kibiców. 
 
Aleksandra  Dulkiewicz  - wiceprzewodnicząca  Komisji 
Rozumiem, Ŝe monitoring jest w większości własnością miasta i spółdzielni 
mieszkaniowych, ale  obsługuje  go w  100%  StraŜ Miejska.  
 

Tadeusz  Bukontt – Dyrektor Wydziału  Bezpieczeństwa  i Zarządzania Kryzysowego 
Tak, 45  osób. Są  to osoby zatrudnione  w StraŜy Miejskiej, ale nie jako mundurowi, tylko 
jako operator monitoringu.  
Panie przewodniczący, w ostatniej chwili  zrobiliśmy  projekt  uchwały, który ma być 
przedmiotem  obrad  najbliŜszej sesji. Uchwała  dotyczy zmiany stawki  za nieskuteczne  
odholowanie. Stawka ta na skutek działań  rynkowych zmniejszyła się  z 308 zł na 108 zł.  
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Przemysław  Ryś  - członek  Komisji 
Kiedyś juŜ rozmawialiśmy na temat  kamer  przenośnych Jak to moŜna byłoby  wykorzystać 
i rozpowszechnić, Ŝe one  są po to, aby  działało  to profilaktycznie.  
  
Tadeusz  Bukontt – Dyrektor Wydziału  Bezpieczeństwa  i Zarządzania Kryzysowego 
Kamera  odbiera  i gdzieś  to trzeba odbierać, kamera  musi być ponadto zasilana i musi 
być transmisja. 
 

Przemysław  Ryś  - członek  Komisji 
Mogłaby w ogóle nie przesyłać, tylko niech  zapisuje  obrazy, a potem  oglądamy, kto np.  
wyrzuca  śmieci w lesie. 
 

Tadeusz  Bukontt – Dyrektor Wydziału  Bezpieczeństwa  i Zarządzania Kryzysowego 
ZDiZ ma cztery kamery internetowe, które uŜywaliśmy do oglądania parking driver: przy 
cmentarzu  Łostowice  na skrzyŜowaniu Armii Krajowej – Łostowicka i teŜ  tylko  w  
określonych godzinach i to jest moŜliwe.  Dla celów dowodowych, dla policyjnych  to jest  
trochę  za  drogi interes, nawet  dla  Gdańska. Miasto dla policji kupiło bodajŜe w 2004r. 
studio mobilne - samochód, który wykorzystywany jest  na   imprezach, przy udziale VIP, w  
drodze na lotnisko itp.  
 

Marcin Skwierawski  - przewodniczący Komisji 
Rada Osiedla Stogi zasugerowała, aby na Stogach  zamontować w  ciągu ulicy Stryjewskiego  
2 kamery monitoringu, który miałby zdalnie przesyłać obraz z tych  kamer. Nie wiem, czy  
to jest  w ogóle  realne, jaki jest tego koszt, itp. 
 

Tadeusz  Bukontt – Dyrektor Wydziału  Bezpieczeństwa  i Zarządzania Kryzysowego 
Mini studio jest w Komisariacie  na Stogach -  jeden ekran podzielony na cztery.  
Nie problem jest  powiesić kamerę, ale co  dalej. Do tego trzeba przypiąć przetwornik, 
który  zamieni  sygnał  wizyjny  w elektryczny lub światłowodowy, po  300 metrach trzeba  
dać  stację wzmacniakową na sygnał i do studia, i trzeba  przekopać się  przez  ulicę. Ale  
to jest prowizorka.  
Pełen  system od ekranu w studio poprzez  pulpit sterowania, poprzez róŜne  urządzenia, 
kable, dokumentacje, poprzez kopanie rur kanalizacyjnych i wyjście na kamerę bez 
operatora to  koszt w granicach 80-90 tysięcy zł. Kolejne punkty są juŜ tańsze.  
Problem jest  w tym - kabla przybyło, trawa  urosła a na utrzymanie monitoringu nie ma 
więcej pieniędzy. Idziemy w kolejne  studia, w wysoką technikę  to muszę mieć serwis, 
mała  awaria to zaraz  telefony  się urywają.  
 
Marcin Skwierawski  - przewodniczący Komisji 
Dziękuję  bardzo i chętnie  byśmy  się tutaj częściej spotykali.  
 
                                                   

PUNKT  4 
Sprawy bieŜące, wolne  wnioski, korespondencja.  
------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
Przewodniczący Komisji Marcin Skwierawski 

Szanowni Państwo. Zgodnie z naszym porządkiem, w punkcie 4 mamy korespondencję, 
sprawy bieŜące. Rozumiem, Ŝe istotnych rzeczy nie ma. Korespondencję otrzymali Państwo 
na maila, myślę, Ŝe do niej jeszcze wrócimy na kolejnym posiedzeniu. 

Głosów w dyskusji nie było. Nie zgłoszono Ŝadnych spraw bieŜących, wolnych wniosków. 
Przewodniczący podziękował wszystkim obecnym za przybycie. 
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Na tym posiedzenie zakończono – godz. 18,00  
 

 

Przewodniczący Komisji  
Samorządu i Ładu Publicznego RMG 

 
Marcin Skwierawski 

 
 

Protokół sporządziła: 

 

Bogusława Pieklik 
Biuro Rady Miasta Gdańska  


